
Sindikat naj pripravlja delavce
na dobro samoupravljanje

Skupščina občinskega svela v juniju je dobro nakazala, kaj smo že do-
segli in kaj vse še moramo narediti. Obojega je veliko. Z ustavo in za-
konom o združenem delu je postavljen družbenoekonomski sistem, ki
pa ne bi bil uspeh brez podpore vseh samoupravnih organiziranih de-
lavcev, brez idejnega usmerjanja zveze komunistov ter vsestranskega
delovanja zveze sindikatov in strokovnih sindikatov. S temi ugotovi-
tvami bomo tudi šli na IX. kongres zveze sindikatov Slovenije.

Bolj kot ugotovitve in sklepi o pre-
teklem pa je sedaj pomembno, da se
zavemo bodočih nalog in da si izde-
lamo akcijske programe tako v ob-
čini kot v sleherni osnovni organiza-
ciji sindikata. Če bodo morali biti
programi forumov še toliko posplo-
šeni, bo treba vsaki OOS zelo kon-
kretno oceniti stanje in izpostaviti
glavne probleme kot kratkoročne in
dolgoročne naloge. Kongresne reso-
lucije in sklepi bodo gotovozajeli vsa
področja delovanja sindikatov in do-

ločili osnovno politiko za najpo-
membnejše zadeve. OOS pa morajo
potanko, akcijsko izdelati najpo-
membnejša področja ter določiti
roke in nosilceza njih uresničitev. Pri
tem je izhajati iz objektivnih možno-
sti sleherne OOS. Ce le-ta izpostavi
le tri ali štiri naloge in jih dobro ob-
dela, se bo vsekakor nekaj izboljšalo.
Ne kaže namreč opisati vseh možno-
sti področij, kajti tedaj najbrž nobe-
nega ne bo mogoče pomembno ob-
delati.

Ob izdelavi akcijskih programov
bodo morali krepiti spoznaje delav-
cev o soodvisnosti samoupravnih od-
nosov, njihovih pravic in odgovorno-
sti. Zato je izrednega pomena boj
zoper lagodnost in oportunizem. Za-
htevati moramo več odgovornosti in
pravočasnega reagiranja na proble-
me. Glede odgovornosti pa še to.
Vsekakor imajo strokovni in vod-
stveni delavci terčlani samoupravnih
organov in družbenopolitičnih orga-
nizacij največjo odgovornost za izva-

janje celokupnega samoupravnega
življenja v kolektivu, toda svoj del
odgovornosti nosi vsak delavec. Zato
moramo tudi pri slehernemu razvi-
jati odgovornost za delovne naloge,
za delovanje družbenopolitičnih or-
ganizacij, za ustvarjanje in delitev
dohodka v celoti

Katere najpomembnejše naloge so
v tem trenutku pred OOS in pred ob-
činskim svetom ZS? Predvsem raz-
prave o kongresnih dokumentih po-
vežimospogledi na svojodejavnostz

obravnavanjem polletnih rezultatov
gospodarjenja in z uresničevanjem
zakona o združenem delu.

Prvi podatki nam kažejo, da v ob-
čint nimamo posebnih kriznih go-
spodarskih rezultatov, vendar tudi
vemo, da več organizacij posluje na
robu rentabilnosti in to vsekakor
pomeni alarm zanje. Rešitev namreč
ni mogoče pričakovati od zunaj, z
nekimi zgolj sistemskimi ukrepi.
Vsak si mora poiskati svoje pro-
grame ter maksimalno izkoristiti
dane možnosti za dvig produktivno-
sti in rentabilnosti.

Pomembna naloga vseh — tudi
občinskega sveta ZS — je poiskati
racionalen način delovanja posa-
meznih družbenih služb, SIS in dru-
gih družbenih inštitucij. Želje mo-
ramo usklajevati z možnostmi, ki
nam jih daje le produktivno delo.'
Zato moramo biti na področju druž-
benoekonomskega in političnega si-
stema posebno pozorni pri nalogah,
kot so meniava dela v družbennih de-

javnostih in SIS kakor tudi znotraj
delovnega TOZD.

Uresničevanje zakona o združe-
nem delu je dolgoročen proces. ven-
dar moramo do konca leta zaključiti
eno prvih faz, tj. ureditev samou-
pravnih aktov v OZD in TOZD.
Tudi v naši občini smo glede tega
nekoliko zastali in se posvetili dru-
gim nalogam. Zato moramo v vsaki
OOS pogledati, koliko aktov nam še
manjka in kakšne objektivne možno-
sti imamo, da jih lahko do konca leta
sprejmemo. Pri tem ne sme izostati
niti razprava o osnutkih in predlogih
niti pojasnjevanje delavcev in upoš-
tevanje njihovih mnenj.

Pred nami je skupščina tnestne or-
ganizacije ZS, za katere delovanje
smo odgovorni vsi, saj smo sestavni
del enotnega mesta in mestne politi-
ke. Sindikati se bomo vključevali
tudi v delo občinske skupščine,
predvsem zbora združenega dela.

Zelo malo pa je še narejenega na
področju povezovanja OOS s KS
tam, kjer te delujejo.

To je nekaj takojšnjih nalog, o ka-
terih realizaciji pa bodo tudi sprego-
vorili naši delegati na IV. kongresu
Zveze sindikatov Slovenije 25. in 26.
oktobra v Mariboru. Pri tera ne
bomo pozabili poudariti uspehov
naših organizacij združenega dela,
povedati pa bomo morali tudi naše
probleme, ki jih rešujemo in jih
bomo rešili v naslednjem obdobju.
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